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„A történelem főutcáján haladtunk”
Tekintettel a járványhelyzetre, 

rendhagyó módon ünnepelt a vá-
ros közössége március 15-én.

A magyar sajtó napján
Hagyomány, hogy március idusa 

környékén, a Magyar Sajtó Napja al-
kalmából a város vezetői köszöntik a 
helyi médiumok munkatársait. A mű-
velődési központban rendezett ün-

nepségen, március 12-én Kiss Attila 
polgármester szólt a meghívottakhoz, 
megköszönve a sajtó képviselőinek 
egész éves munkáját. B.E.

Az 1848-49-es forradalom és sza-
badságharc ünnepén Kiss Attila 
polgármester emlékbeszédét, és a 
Bethlen Gábor Általános Iskola mű-
sorát Hajdúböszörmény hivatalos 
facebook oldalán, felvételről tekint-
hették meg az emlékezők. 

Kiss Attila polgármester beszédé-
ben megfogalmazta, hogy az 1848. 
március 15-e és 1849. augusztus 13-a 
közötti másfél év, történelmünk leg-
szebb fejezetei közé tartozik. Úgyis 
mondhatnánk, hogy akkoriban a tör-
ténelem főutcáján haladtunk. A ma-
gyar nép a több évszázados osztrák 
megszállást már nem akarta tovább 
tűrni, ráadásul a reformkor felnyi-
totta elődeink szemét.  Előbb 1848. 
március 13-án Bécsben, majd 15-én 
Pesten is kitört a forradalom. Azt 
hinnénk – tette hozzá Kiss Attila –, 
hogy a tömegmanipulálás mai tech-
nika, közben már akkor is mesteri 
módon művelték. Jókaitól tudjuk, 
hogy mindkét városban voltak be-
épített ügynökök, akik a Habsburgok 
által megbízott spicliként, az őszin-
te, felháborodott tömegbe vegyülve 
felfordulást akartak. S azt, hogy a 
sokaság a csőcselék képét mutassa, 
amelyet így könnyen szétzavarhat a 
hatalom. 

Majd a polgármester arról is szólt, 
hogy március 15-e generációk hosszú 
sora óta a tavasz kapuját, az újjászü-
letést és a magyar nemzet ébredé-
sét jelképezi. Minden nemzedéknek 
azonban, valószínűleg mást-mást 
jelentett a nemzethez való tartozás 
megélése. Hiszen minden nemze-
déknek más siker, más öröm, és más 

nehézség jutott. Minden nemzedék 
ereje, kitartása, lehetőségei is má-
sok, mindnek mást jelentett kiállni 
a nemzetért. Békeidőben éppen a fe-
lelős munkavégzés, vagy a jó tanulás  
jelentheti mindezt, míg nehezebb ko-
rokban az önfeláldozás is kevés volt. 
Voltak esztendők, mint az 1849-es, 
az 1914-es, az 1941-es és az 1956-
os, amikor a nemzetért kiállni, az 
otthont és szeretteiket hátrahagyva, 
fegyverrel a kézben kellett. E nem-
zedékek számára a siker az élet, az 
életben maradás, a nehézséget csak a 
túlerő jelenthette.

A szónok beszédében kitért arra, 
hogy a Hajdúkerület, ezen belül vá-
rosunk is derekasan kivette részét a 
forradalom és szabadságharc esemé-
nyeiből. Hajdúböszörmény szülöt-
te, Sillye Gábor kormánybiztosként 
megszervezte a Bocskai 17. huszárez-
redet, illetve az 52. és 53. gyalogzász-
lóaljat. Sillye Gábor 1848. december 
8-i kiáltványában így fogalmazott: 
Kossuth Lajos, midőn a Bocskai-
huszárokat nála bemutatnám, így 
szólott azokhoz: „Barátaim! Hazánk 
jelen veszedelmében egy Bocskaira 
volna szükségünk, de Bocskai csak 
egy volt, ’s Isten tudja lesz-e másik; 
de vannak hajdúk s van Bocskai-zász-
lója, és ezen zászló az önök oltalmára 
van bízva; szerezzenek önök a hajdú 
névnek és az ős zászlónak oly hírt és 
dicsőséget, minőt a haza szabadságá-
ért s függetlenségéért küzdött derék 
apák szereztek, és a haza meg lesz 
mentve bizonyosan; önök karjai le-
gyenek mind megannyi mennykövek, 
melyek szétzúzzák az elárult magyar 
nemzet ellenségeit.” Sillye Gábort 
tevékenységéért az osztrák császári 
és királyi haditörvényszék 1851-ben 
halálra ítélte, amit később tízévi vár-
fogságra enyhítettek. Szabadulása 
után ismét közéleti szerepet vállalt, 
és 1861-től 1876-ig ő volt a megszű-
nő Hajdúkerület utolsó főkapitánya.

Kiss Attila polgármester hangsú-
lyozta, hogy az 1848/49-es forradal-
mat és szabadságharcot leverték, és 
véresen megtorolták. Ugyanakkor, 
amint azt manchesteri beszédében 
Kossuth is elmondta, amennyiben 
egy nép számára egyszer megadatik 
a szabadság és önrendelkezés, azt, il-

letve az iránta megnyilvánuló igényt 
nem lehetséges többé elfojtani.  Így 
történt ez a magyar nemzet esetében 
is. 

A huszadik században egy másik 
hatalom, történetesen a szovjet kom-
munista birodalom akarta leszoktat-
ni a magyar és más kelet-európai né-
peket a szabadság és önrendelkezés 
jogáról. Egy ideig sikerült is nekik. 
Azonban a rossznak buknia kellett, 
így a huszadik században is felszaba-
dultunk.  Mindannyiunk nagy örö-
mére, mi már egy szabad világban 
élünk, de ahogy Hruscsov a hatvanas 
években figyelmeztetett: a kényelem 
elveszi a nyugati társadalmak éber-
ségét. A jólét – még ha viszonylagos 
is – kétségtelenül más gondolkodást, 

más észjárást alakít ki. Nyugaton jár-
va kétségtelenül furcsa tapasztalato-
kat szerezhetünk. Széteső, gyökerek 
nélküli közösségeket, a valóságtól 
elrugaszkodott társadalmi normákat 
látunk.

A polgármester elmondta, hogy 
dolgos, néha unalmas és kilátástalan 
életünk mindennapjaiban, éppen a 
’48-as hősök, az ő életük, példamu-
tató magatartásuk ad erőt a tovább-
lépéshez. Ha belegondolunk, milyen 
helyzetben és milyen világban vállal-
tak ők szerepet, és mit tettek hazán-
kért, talán nekünk is könnyebb akár 
a reménytelennek tűnő problémák 
megoldása is. 

A város vezetői március 15-én ko-
szorút helyeztek el az Ady téren lévő 
17. Bocskai Huszárezred emlékszob-
ránál. 

B.E.
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Papp Mária

A pszichológushivatásról talán 
sokaknak az jut az eszébe, hogy 
egy olyan szakemberről van szó, 
aki leginkább hallgat, fürkészve 
nézi a vele szemben ülőket, és 
néha szokatlan kérdéseket tesz 
fel. 

Látszólag ennyiből áll a munkája. 
De természetesen szó sincs erről. 
Papp Mária pszichológust többek 
között a pályája feladatairól, kihívá-
sairól, szépségeiről kérdeztük.

– Általában Ön beszélget a pácien-
sekkel, most Önnel beszélgetek. Men�-
n�ire szokatlan ez a hel�zet?

– Izgalmas, mivel a munkámban 
nem én vagyok a fókuszban. Ugyan-
akkor nem annyira szokatlan, hiszen 
a pszichológus is ül alkalmanként 
a másik oldalon. Nekünk is saját él-
ményt kell szereznünk, ajánlatos 
terápiára járni, vagy tanácsos szu-
pervízión részt vennünk, ahova az 
eseteinket visszük. 

– Mi motiválta a pál�aválasztásban, 
hog�an lett pszichológus?

– Ez egy „B” variáns volt a pálya-
választásomban, mivel művészeti 
irányba is dédelgettem terveket. Ez 
nem valósult meg, és így lett a pszi-
chológia. Személyiségemből fakad, 
hogy a gimnáziumban én soha nem 
„ugrottam” egy társaság közepébe. 
Inkább kívülről szemléltem, hogy mi 
történik, hogyan alakulnak a kapcso-
latok a társaim között, és ki, hogyan 
reagál bizonyos dolgokra. Ráadásul 
magamat is folyamatosan vizsgál-
tam.

Tanulási folyamat

– Tisztában volt azzal, hog� mi vár 
Önre a pál�án?

– Szerintem ezzel a pszichológia 
szakra jelentkezők nincsenek telje-
sen tisztában. Bár komoly felvételi 
volt pszichológiából, és alkalmassági 
is volt még akkor, de én a gólyatábor-
ban kaptam teljes képet.  Amikor a 
tanszékvezető beszélt erről a hiva-
tásról, akkor lett világos számomra, 
hogy ez a pálya egy egész életen át 
tartó tanulási folyamat. Rengeteg 
szellemi energiát, időt, elkötelező-
dést, és anyagi befektetést igényel.

– Ma nag�on sokan akarják ezt a pá-
l�át választani, miért il�en népszerű ez 
a hivatás?

– Nehéz megítélni. Talán sokan 
nem tudják, miről szól ez a hivatás. 
Kevesen vannak, akik igazán azért 
mennek a pályára, mert kíváncsiak 
az emberre. Én azért választottam 
ezt az életutat, mert érdekelt, hogy 
mi történik bennem és másokban.  
Sokan tévhitben élnek. Azt hiszik, 
hogy a mi munkánk abból áll, hogy 
kényelmes fotelekben meg kell hall-
gatni másokat, és rengeteg pénzt 
lehet mindezzel keresni. Ez nem így 
van. Legalábbis a gyógyításban dol-
gozó pszichológusokra nem ez a jel-
lemző.

– Menn�ire megbecsült ez a hiva-
tás? 

– Ha az anyagi megbecsülést néz-
zük, akkor egyáltalán nem tükrözi a 
befektetett munkát, főként a szociá-
lis területen. Ugyanakkor úgy érzem, 
hogy a páciensek és a kollégák elis-
mernek. 

Kreatív hivatás

– Mit szeret a munkájában legin-
kább?

– Változatos. Nincs két nap, ami 
egyforma lenne, nincs két kezelés, 
ami ugyanolyan. Mindegyik kihívás 
számomra, minden ember más, saját 
múlttal.  Amit még nagyon szeretek a 
munkámban, az a kreativitás, hiszen 
minden ember egyedi koordináta-
rendszer, amibe be kell helyezked-
nem.

– Kiből lehet jó pszichológus?
– Akiben van alázat, tisztelet, ér-

deklődés és nagyfokú kíváncsiság 
az emberek iránt. Ez így együtt, egy 
biztos alapot ad. Természetesen kell 
hozzá egy széles látókör, érdeklődés 
is. Hiszen nagyon sok emberrel talál-
kozunk, és mindenkivel fel kell venni 
a kapcsolatot, meg kell találni a közös 
hangot. 

– A Szociális Szolgáltatási Központ 
szakembere, mil�en útja vezetett eddig 
az intézmén�ig?

– A kezdetekben másodállásban 
dolgoztam a jelenlegi munkahelye-
men. Debrecenben, az Ibolya úti Ál-
talános Iskolában kezdtem, majd a 
Fazekas Gábor Idősek Otthonában 
voltam főállásban. A gyerekeink szü-
letése után kínálkozott a lehetőség, 
teljes állásban is dolgozni az intéz-
ményben. 

– Pszichológusként mil�en feladato-
kat lát el a szolgáltatási központban?

– Egyrészt az intézmény ellátottjai, 
a családok, gyerekek járnak hozzám, 
másrészt Hajdúböszörmény felnőtt 
lakosságát is fogadom, akiknek pszi-
chológusi segítségre van szükségük. 
Bár a testi-lelki egészséghez minden-
kinek joga van, a pszichológiai ellá-
táshoz csak kevesen jutnak hozzá. 
Ezért is fontosnak tartom az intéz-
ménynek ezt a szolgáltatását. 

– Hog�an telik eg� munkanapja?

A hét arca

– Felépítésében minden napom ha-
sonló, tartalmában pedig változatos. 
Nagyrészt egyéni tanácsadásokat és 
terápiákat tartok, illetve a kollegák-
kal esetmegbeszélést végzünk. De a 
munkatársaim lelkének az ápolása is 
belefér ebbe az időbe.  

– A pszichológus munkája lelkileg 
igen megterhelő lehet. Hog�an védeke-
zik a túlzott bevonódás, másrészt a ki-
égés veszél�ei ellen?

– Nagyon fontos kérdés. A szuper-
vízió, vagyis amikor mi megyünk egy 
esettel és önmagunkkal pszicholó-
gushoz, elengedhetetlen. Ezen túl a 
kiégés megelőzéséhez kell egy biztos 
családi háttér, rendezett magánélet. 
Nagyon fontosnak tartom, hogy le-
gyen hobbija, szabadidős tevékeny-
sége, melyben fel tud töltődni. De a 
sport és a relaxáció is segíthet ennek 
a problémának a megelőzésében.

– Eg� pszichológus jobban érzékel, 
mint más emberek?

– Én ezt úgy fogalmaznám meg, 
hogy tudatosabban érzékel. Sokkal 
több információt, jelet tudatosít, fo-
galmaz meg szavakban és értelmez.

– Miért érdemes szakemberhez for-
dulni, ha lelki problémánk van?

– Amikor úgy érzi az ember, hogy 
valamiért elakadt, a korábbi problé-
mamegoldói eszközei nem hatáso-
sak, egy helyben toporog, nem tud 
előrelépni az életben, illetve elfogyott 
az energiája, és a környezete sem tud 
segíteni, érdemes szakembert felke-
resni. Ilyenkor egy külső szemlélő a 
szaktudásával kilendítheti ebből a 
helyzetből.  A pszichológus tanácsot 
soha nem ad, de a megoldások meg-
találásában, a történések megértésé-
ben nagyban segítheti a hozzá fordu-
lókat.

Társ a megoldásban

– Találkozott-e már ol�annal, hog� 
eg� komol�abb lelki probléma megoldó-
dik magától?

– Nem találkoztam még ilyennel. 
A megoldáshoz mindig kell valami. 
Nem biztos, hogy szakemberre van 
szüksége a páciensnek. De valami-
lyen változásnak be kell következnie 
az életében. Én úgy gondolom, hogy 
mivel kapcsolatban sérül az ember, a 

gyógyulás is csak kapcsolatban tör-
ténhet meg. 

– Mil�en fajta módszereket alkalmaz 
munkájában?

– Én rendszerszemléletben gon-
dolkodom, a szemléletem dinamikus 
jellegű, és ehhez választok módsze-
reket. A beszélgetés mellett haszná-
lok módosult tudatállapotot igénylő 
technikákat. De a módszer egy esz-
köz, az ami gyógyít, az a kapcsolat.

– A beszélgetések önismeretre is ta-
nítják a pszichológust?

– Sokat tanulok a pácienseimtől. 
Nyilván nem kikerülhető, hogy az 
én életemmel is összevessem a prob-
lémáikat alkalmanként, és ezeknek 
van önismereti hozadéka is.

– Eg� jó beszélgetés g�óg�ító erővel 
bír?

– Igen, mondhatjuk. De a beszél-
getés mögött egy kapcsolatnak kell 
megjelennie. Ebben nem mestersé-
ges intelligenciával társalgunk, ha-
nem két ember között történik ez 
a dolog. Van szimpátia, reagálás, és 
elfogadás. Tehát a szavak mellett kell 
még a viszonyulás is. 

– A feltöltődés ebben a szakmában 
hog�an oldható meg?

– A feltöltődés számomra az, ami-
kor teljesen mást csinálok, mint a 
munkám. A hivatásomban általában 
a bal agyféltekét, a racionális–verbá-
lis részt használom. Az igazi kikap-
csolódás számomra, amikor a jobb 
agyféltekés intuitív, kreatív tevé-
kenységet végzek.  Ez utóbbi nálam 
az alkotás és az utazás. 

– Bútorfestéssel is foglalkozik. Ez a 
szenvedél�e honnan ered?

– A művészeti vonal mindig meg-
volt bennem. Húsz éve festettem 
az első bútoromat. Igazából ez egy 
„vászon” számomra, ahogy a férjem 
megfogalmazta, melyre dolgozhatok. 
Ráadásul ezzel a tevékenységemmel 
értéket is megőrzök. Az emberekben 
is mindig megtalálom ezt. Tehát a 
bútorfestéssel új életet adok, széppé 
teszek valamit, ami kidobásra kerül-
ne, értéket is mentek. Nagyon élve-
zem, igazi kikapcsolódás számomra. 

– Édesan�aként a g�ereknevelés so-
rán, ki szokott „bújni” néha a pszicho-
lógus Önből?

– Nyilván nehéz „letenni” ezt a hi-
vatást. De a hétköznapokban én is 
„csak” egy anya vagyok, aki néha hi-
bázhat. A pszichológus akkor bújik ki 
belőlem, amikor magamat elemzem. 
Mit csináltam jól, mit csináltam rosz-
szul, vagy mit tehetek. Ezek a kér-
dések fordulnak meg leggyakrabban 
a fejemben. Be kell vallanom, hogy 
néha a gyerekeket is tanulmányo-
zom, hogy minden rendben van-e 
náluk. 

– Beszélgettünk, most fordítva. Mi-
l�en érzés volt?

– Jó volt nagyon, mert azt érez-
tem, hogy a partnerem figyel rám. 

Bertalan Erzsébet
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Rendszeresen kell művelni 
a kiskerteket

Nem véletlen, hogy nagy oda-
figyelést igényelnek a tavaszi 
kiskerti munkálatok, hiszen 
ilyenkor dől el, mi történik a „bir-
tokunkon” egész évben, mennyi-
re lesznek szépek és termőek a 
növényeink. 

Szabó Antal szőlősgazdát, aki negy-
ven éve gazdálkodik és a Tessedik Sá-
muel Kertbarát Kör tagja, az aktuális 
munkálatokról kérdeztük. 

– Mikor kell elkezdeni a kiskertekben 
és szőlőkben a tavaszi munkálatokat?

– A kiskertekben az időjárástól 
függően már február végén, március 
elején elkezdhetjük a munkálatokat. 
Ha szép napos az idő és kevésbé fa-
gyos az időjárás, indulhat a művelés.

– Mire érdemes odafig�elni a kert 
„felébresztésében”?

– Ősszel le kell zárni a kertet, mint 
a lakást, amikor elutazunk. Ha ez 
megtörténik, tavasszal kevesebb a 
munka. A legfontosabb, hogy kije-
löljük a növények helyét, és azt is el-
döntsük, hogy mit fogunk az adott 
területen termelni. Ezeket a földeket 
már ősszel is elő lehet készíteni. A jó 
idő beálltával viszont át kell gereb-
lyézni és forgatni a talajt, illetve ér-
demes javító műtrágyát is kiszórni az 
adott helyre. 

– Most mil�en aktuális munkák van-
nak a kiskertekben, szőlőkben?

– Most aktuális a gyümölcsfák met-
szése. Főleg a vízhajtásokat, a sarjú-

ágakat érdemes eltávolítani. A lemo-
só permetezést is elkezdem, amikor 
beáll a hőmérséklet, illetve elmúlnak 
az éjszakai fagyok. Utána kezdődik az 
őszibarack szemre metszése. Ezt kö-
veti a szőlőmetszés, amit már most is 
megkezdhetünk, míg a nedvkeringés 
nem indul meg. Így nem „sír” majd a 
szőlő. Ezt is szemre metsszük, meg-
hagyva a termő cserjéket, ágakat. A 
tőketakarítás is fontos ennél a kultú-
ránál. Kiskapával szépen kitisztítom 
a tőkét, és metszőollóval a felesleges 
gyökereket eltávolítom.

– Mil�en metszőollót használjunk?
– Régi, több mint hatvan éves met-

szőollóm van. Én ezt örököltem. Kar-
ban kell tartani, és fontos, hogy éles 
legyen. Ősszel, mikor megtörténik a 
szüret, mindig szépen letakarítom, 

Tisztább város

Korábban beszámoltunk arról, 
hogy Hajdúböszörmény Város 
Önkormányzata sikeresen pá-
lyázott az Innovációs és Techno-
lógiai Minisztérium által kiírt, 
„Tisztítsuk meg az országot” el-
nevezésű programra. 

Az országos akció részeként, és 
a közös összefogás eredményeként 
Hajdúböszörmény 21 millió forintot 
fordíthatott a város közterületein 
jogellenesen elhelyezett lerakóhelyek 
felszámolására. A Déli-lucernás tele-
pülésrész Liszt Ferenc utcájáról 113 
m3, a Bolyai János utcáról 28 m3 sze-
mét került elszállításra, ártalmatla-
nításra. Sajnálatos módon, a 35. szá-
mú főút mellett elterülő „Békás tó” 
is közkedvelt lerakóhellyé vált az el-

múlt évek során, így onnan 1065 m3 
szemét géppel történő kitakarítása 
vált indokolttá.  A Bodaszőlő telepü-
lésrészen található Lorántffy-kertből 
81 m3 szemét, míg a Nagy-Bocskai 
szőlőskertből 112 m3 hulladék került 
összeszedésre és elszállításra. 

Hajdúböszörmény Város Önkor-
mányzata köszönetét fejezi ki mind-
azoknak, akik az illegális hulladékle-
rakó helyek megtisztításában részt 
vettek, munkájukkal megszépítették 
lakókörnyezetünket. Becsüljük meg 
a tisztaságot, értékeljük munkájukat!

Amennyiben szabálykövetően jár-
na el mindenki, úgy nem lenne szük-
ség újra és újra ezen lerakóhelyek 
több millió forintért történő tisztí-
tására, a sokszor oly kilátástalan és 
hiábavaló küzdelemre.      Sz.h.

beolajozom, és így teszem el. Meghá-
lálja a gondoskodást.

– Lemosó permetezésnél mire fig�el-
jünk?

– Fontos, hogy idejében és megfe-
lelő szerrel végezzük. Ezt már már-
ciusban megkezdhetjük, ha legalább 
a 10-15 fokot eléri a hőmérséklet, 
de be kell fejeznünk, miután a gyü-
mölcsfák már piros bimbós állapotba 
kerülnek.

– Tápan�ag utánpótlás terén mi a 
hel�zet?

– Minden ötödik évben szarvas-
marhatrágyát veszek. Ezt kihelye-
zem. A többi évben kombinált mű-
trágyát szoktam alkalmazni. Amikor 
megmetszettem a szőlőt, egy-egy 
kanállal teszek a tőre. Ezt utána visz-
szagereblyézem. A nedvességet és a 
tápanyag-utánpótlást is biztosítja. 
A gyümölcsfáknál is ötévente, egy 
talicska trágyát beások a tövébe. De 
a köztes időben ugyanúgy megkapja 
a műtrágyát, mint a szőlő. Három-
négykanálnyival szoktam javítani a 
talajon.

– A tavasz ezen időszakában beszél-
hetünk fa- és cserjeültetésről?

– Igen. Én már rózsafát ültettem is. 
De az év ezen időszakában lehet gyü-
mölcsfát is áttelepíteni és ültetni.

– Menn�ire hálálja meg a kert a jó 
gazda gondoskodását?

– Nagyon meghálálja. Mindig mon-
dom a szomszédoknak és az ismerő-
söknek is, hogy csak annyi kerted 

legyen, amit kényelmesen megmű-
velsz. Nekem az a módszerem, hogy 
tavasztól őszig mindig rendszeresen 
dolgozok a kertben. Nem sokat, csak 
három-négy órát.  De azt gyakorta és 
célszerűen végzem. Vallom, hogy úgy 
érdemes gazdálkodni, ha azt szereti 
az ember. 

bertalan

Elismerés
A Magyar Arany Érdemkereszt 

polgári tagozata kitüntetést kapta 
a hagyományos sütési technológiák 
megőrzése, valamint Hajdú-Bihar és 
Jász-Nagykun-Szolnok megye élel-

Orvosi vizsgálat lehetőségei
A Kormány 104/2021. (III.5) Korm. 

rendelete a védelmi intézkedések ide-
iglenes szigorítására és a járványügyi 
veszélyhelyzetre való tekintettel a „Haj-
dúböszörmény ESZ-V” Nonprofit Kft. 
vezetése, a jelen előírt járványügyi szabá-
lyok betartására az alábbi intézkedéseket 
tartja követendőnek. 

• A betegek előjegyzéssel fogadhatók a 
szakrendeléseken. Telefon: 560-130/299 
mellék

• A telefonos konzultáció alapján, a 
szakorvos szakmai indokoltság alapján 
dönti el, hogy a beteg jelenjen-e meg az 
adott szakrendelésen.

• A beutaló nélküli szakrendelésekre is 
előjegyzést kell kérni.

• A kontrollos vizsgálatok is előjegyzés-
sel működnek.

• A laboratóriumi vérvételre egyszerre 
csak 10 fő engedhető be. 

• A nőgyógyászati rákszűrések, kis-
mamák időszakos szűrővizsgálata, ult-
rahangvizsgálata előjegyzés alapján mű-
ködhet.

• Nappali kórházban az infúziós kezelé-
sek működnek.

• Fizikoterápiás és gyógytorna kezelé-
sek folytathatók a járványügyi szabályok 
betartása mellett.

• Sportorvosi ellátás a korábbi gyakor-
latnak megfelelően működik. 

• Foglalkozás-egészségügyi rendelésen 
az előzetes és a soron kívüli vizsgálat tör-
ténhet, időszakos vizsgálat halasztható. 

• A tüdőszűrés és légzésfunkciós vizs-
gálat átmenetileg szünetel.

• Az EFI (Egészségfejlesztési Iroda) ál-
lapotfelmérése szünetel.

• A pénteki térítéses ellenanyagszűrés 
folytatódik, előjegyzés kérhető.

• A beengedésnél a kézfertőtlení-
tés, a hőmérőzés és a kikérdezés továbbra 
is megtörténik.

• A várófolyosókon a betegek jár-
ványügyi szabályok betartására a munka-
társaink felügyelnek.

Az elsődleges cél, hogy a rendelőin-
tézetben, egy időtartamban minél ki-
sebb legyen a betegforgalom, egy beteg 
se szenvedjen egészségügyi állapotában 
rosszabbodást az esetleges orvosi vizsgá-
lat elmaradása miatt. Köszönjük megér-
tésüket!

Sz.h.

miszeriparának fejlesztése érdeké-
ben végzett kimagasló munkája el-
ismeréseként Fülep Zsolt, a Magyar 
Pékszövetség alelnöke, a balmazúj-
városi Balmaz-Sütöde Kft. tulajdono-
sa. A kitüntetettel lapunk következő 
számában olvashatnak beszélgetést.












